
   مراسم تودیع منوچهر شاهسواری و معارفه 
مرضیه برومند؛ مدیرعامل جدید خانه سینما با 
حضور اهالی سینما برگزار شد. در ابتدای این 
نشست، همایون اسعدیان؛ کارگردان سینما 
گفت: تودیع و معارفه برای کسی است که می آید 
و می رود. نه آقای شاهسواری قرار است برود 
و نه خانم برومند تازه آمده است، اینجا خانه 
ماست و خانه ما جایی است که برای آن خون 
دل خورده ایم. اینکه بگویم آقای شاهسواری 
چه زحمتی برای خانه بکشد باید بگویم در این 
۳۰ سال همه مدیران عامل برای خانه سینما 
تلاش کرده اند. فکر نمی کنم از این به بعد نیز 
خانه را رها کند. وی ادامه داد: خانم برومند نیز 
یک ویرانه را تحویل نگرفته است، بلکه خانه ای 
آبرومند را تحویل گرفته است. خانم برومند سمت 
بزرگ تری همه ما را دارد، او بسیار پرانرژی است 
و امیدوارم این انرژی را برای خانه نیز بگذارد. در 
ادامه محمدمهدی عسگرپور؛ رئیس هیأت مدیره 
خانه سینما نیز بیان کرد: مراسم تودیع و معارفه 
مربوط به نهادهای حاکمیتی و دولتی است و 
منوچهر شاهسواری همیشه در خانه بوده و هست. 
خانم برومند نیز همیشه در آشوب ها به خانه کمک 
می کرد. برخی از دوستان نقش ایجاد عدم تعادل را 
داشتند و می پرسیدند که چرا انتخاب مدیر عامل 
طول کشید. وقتی هیأت مدیره جدید انتخاب شد 
خانم مهسا امینی فوت نکرده بود و ناگهان کشور 
و خانه درگیر ماجراهایی شد. وی ادامه داد: در 

مورد گرایش فکری هیأت مدیره نیز باید بگویم که 
هیأت مدیره جدید در دو محور مأموریت دارد که 
شامل عرصه جدید صوت و تصویر و صنعت فیلم 
است که در آن قرار گرفته است. سینما ممکن 
است شکل و شمایل متفاوتی پیدا کند که می تواند 
بخشی از نیروها را از دست دهیم و نیروهای جدید 
وارد سینما شوند. خانه سینما باید به سمتی 
حرکت کند تا این عرصه را درک کند که می تواند 
باعث اضمحلال صنوف شود. مساله دیگر این 
است که جایگاه نهاد صنفی در مجموع معادلات 
کشور شکل گیرد. این نوع از جایگاه فعلی در شأن 
سینمای کشور نیست و باید جایگاه درست پیدا 
شود و نباید تمرکز خود را از دست دهیم و دچار 
حاشیه شویم. به همین دلیل باید جایگاه در شأن 

سینما را پیدا کنیم.
  اهل تعامل و گفت گو هستم

 در ادامه منوچهر شاهسواری گفت: از همه 
آنچه که دلم می خواست انجام شود و نشد طلب 
حلالیت می کنم. اگر امروز دوستان من از صنعت 
فیلم ایران حرف می زنند یک تغییر نگرش است 
و برای این اتفاق باید مسلط به همه موارد باشیم. 
وی تاکید کرد: همه ما علاقه مند به یک سینمای 
خوشامد  برومند  مرضیه  به  هستیم.  شکوفا 
نمی گویم چون همیشه بوده است، بلکه باید 
بگویم باید صبوری کند چرا که چندسالی است 
طوفان تغییرات همه هستی ما را دربرگرفته اما 
این طوفان تغییرات تمام می شود اما صبوری 

مدارا و تعامل برای گذر از این طوفان لازم است. 
ما باید سینمای ایران را از یک منظر جهانی 
ببینیم. سینمای ایران از لحاظ هسته مرکزی 
روشنفکری بار سنگینی روی دوش آن است و 
برای آن باید جان خود را بدهیم. وی افزود: من 
جزو معدود مدیران عامل خانه سینما هستم 
که با ۴ معاون سینمایی مواجه داشتم، ما در یک 
وضعیت اجتماعی هستیم که گاهی در تقابل با 
موقعیت هایی قرار می گیریم که اندازه آن بحث 
اندازه نیست، اندازه خانه سینما نباید وارد کوچه 
پس کوچه ها شود و باید وسعت بیشتری داشته 
باشد و این امر با گفت وگو صورت می گیرد. ما در 
حال آماده کردن سرزمین برای فرزندان هنرمند 
خود هستیم و حق نداریم زمین سوخته به آنها 
تحویل دهیم. در ادامه مرضیه برومند، مدیرعامل 
جدید خانه سینما گفت: تصور می کنند من 
رئیس سینمای ایران شده ام! خوشحالم همه 
خوشحال شده اند اما هیچوقت خود را متفاوت 
با آقایان نمی دیدم. امیدوارم بتوانم از پس این 
مسئولیت سخت بر بیایم. زمانی که آقای عسگرپور 
به پیشنهاد مدیرعاملی داد خیلی تعجب کردم 
و از آن بیشتر زمانی که آن را قبول کردم بیشتر 
تعجب کردم و بعد فهمیدم احساسم بر قلبم 
غلبه کرد. دو تصویر جلوی نظرم بود اول تصویر 
داوود رشیدی بود که از بدو تأسیس خانه سینما 
شاهد تلاش های او بودم که تا آخرین روز حیات 
خود برای خانه سینما و تئاتر می کشید و شاهد 
چالش هایی که برای خانه سینما پشت سر گذاشت 
بود، بودم. وی افزود: تصویر بعدی تصویر فرشته 
طائرپور و مادرانگی، قدرت و تسلطش بر صنف 
که جایگزینی آن سخت است و امیدوارم بتوانم 
راه او را ادامه دهم. خانه سینما میراث بزرگ 
هنرمندانی است که ۳۰ سال برای حفظ خانه 
سینما تلاش کنم. اینکه هیأت مدیره خانه سینما 
به این نتیجه رسیده است که من به اقتدار خانه 
سینما کمک می کنم، آن را قبول می کنم. قول 
می دهم تلاش کنم تا تعادلی بین احساسات و 
عقلانیت خود برقرار کنم تا در آرامش واقع گرایانه 
و بدون سیاست زدگی برنامه های خانه سینما را 
دنبال کنم. به خاطر منافع خانه سینما اهل تعامل 
و گفت گو هستم و از درون خانه سینما از نظرات 
تمام صنوف بهره مند شوم. تقریباً هیچ چیز 
نمی دانم و باید به کمک دوستان این همه مشکل 

را حل کنیم. امیدوارم آبروی خانم ها را نبرم.

رو بـــــه رو
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اکران آنلاین فیلمی با بازی 
»انصاریان«

 غافلگیری های اسکار نودوپنجم
تاریخ سازی بازیگران 

آسیایی در اسکار
 اسکار ۲۰۲۳ نیز هر چند شگفتی های 
خاصی نداشت، اما در چند مورد منتقدان و 
پیش بینی کنندگان جوایز را غافلگیر کرد. به 
گزارش »مهر« به نقل از ورایتی، مهم ترین 
ویژگی به یادماندنی که جوایز اسکار امسال 
از خود به جای گذاشت تاریخ سازی بود؛ 
به مدد ۲ برد تاریخی بازیگران آسیایی و 
اهدای جایزه به میشل یئو به عنوان بهترین 
بازیگر زن و که هوی کوان به عنوان بهترین 
بازیگر مرد نقش مکمل هر ۲ برای فیلم 
»همه چیز همه جا یک باره« امسال برای 
اولین بار ۲ بازیگر آسیایی برنده این جوایز 
شدند. پیش از این یو جونگ یون برای 
فیلم »میناری« و میوشی اومکی برای 
فیلم »سایونارا« ۲ بازیگر زن آسیایی اسکار 
بهترین نقش مکمل را دریافت کرده بودند. 
امسال همچنین روث ای.کارتر با دریافت 
اسکار در بخش بهترین طراحی لباس نام 
خود را به عنوان اولین زن سیاهپوست که 
برنده ۲ جایزه اسکار شده برای اولین بار در 
تاریخ ثبت کرد. همچنین ترانه »ناتوناتو« 
با دریافت جایزه بهترین ترانه اوریجینال 
اولین پیروزی برای هند را در این بخش رقم 
زد. در مجموع همانطور که انتظار می رفت 
»همه چیز همه جا یک باره« با کسب ۷ جایزه 
اسکار را درو کرد و پشت سر آن »در جبهه 
غرب خبری نیست« با ۴ برد قرار گرفت. در 
این میان نامزدهای تحسین شده ای چون 
»الویس«، »فابلمن ها«، »اشباح اینیشرین« 
و »تار« که در مجموع ۳۰ نامزدی کسب 
کرده بودند، کاملا دست خالی به خانه 
رفتند. در حالی که آنجلا باست برای کسب 
مکمل  نقش  زن  بازیگر  بهترین  جایزه 
برای »پلنگ سیاه: واکاندا برای همیشه« 
در بیشتر پیش بینی ها انتخاب می شد و 
جایزه گلدن گلوب و منتخب منتقدان را 
هم دریافت کرده بود، انتخاب جیمی لی 
کورتیس نشان داد اسکار با هیچیک از این 
جوایز هم پوشانی ندارد. کارتر هم برای 
»پلنگ سیاه: واکاندا برای همیشه« اولین 
زن سیاهپوست تاریخ شد که ۲ جایزه 
اسکار کسب کرده است. اما در بخش اولین 
فیلمبردار زن باید گفت تاریخ سازی هفته 
پیش صورت گرفت؛ به نظر می رسید یک زن 
باید این موفقیت را در اسکار هم تکرار کند، 
اما اسکار جایزه این بخش را به جیمز فرند 
برای کار خیره کننده اش در »در جبهه غرب 

خبری نیست« اهدا کرد.

مرضیه برومند:

امیدوارم بتوانم از پس این مسئولیت سخت بر بیایم 

 دونالد ترامپ: 
آمریکابهسوییکرکودبزرگدیگرمیرود

 رویترز به نقل از منابع مطلع گزارش داد رئیس جمهور 
چین قصد دارد هفته آینده برای دیدار با همتای روس 
خود به مسکو سفر کند. به گزارش فارس، خبرگزاری 
رویترز به نقل از منابع مطلع گزارش داد شی جین پینگ، 
رئیس جمهور چین قصد دارد هفته آینده برای دیدن 
ولادیمیر پوتین؛ همتای روس خود به مسکو سفر کند 

که زودتر از آنچه قبلا انتظار می رفت، است. به نوشته این 
گزارش، برنامه ها برای این دیدار در حالی است که چین 
پیشنهاد میانجی گری برای برقراری صلح در اوکراین را 
داده، تلاشی که غرب واکنش مثبتی به آن نداشته است. 
خبرگزاری تاس روسیه ۳۰ ژانویه گزارش داد پوتین، شی 
را دعوت کرده تا در بهار به روسیه سفر کند. وال استریت 

ژورنال هم ماه گذشته گزارش داد سفر شی به مسکو ممکن 
است در آوریل یا اوایل مه )نیمه دوم فروردین-اردیبهشت( 
انجام شود. به گزارش رویترز، وزارت خارجه چین به 
درخواست برای اظهارنظر پاسخ نداد و کرملین هم از 
اظهارنظر خودداری کرد. چین و روسیه در فوریه ۲۰۲۲ 
به »شراکت بدون محدودیت« دست یافتند و همواره بر 
استحکام روابط خود تاکید کرده اند. مساله ای که باعث 
نگرانی در غرب شده و به طور مرتب درباره آن هشدار 

می دهند.

 »شی« هفته آینده با »پوتین« دیدار می کند

بیـــن المـــلل
 

 
خبــــر

 چین به فیلیپین هشدار داد
 سفارت چین در مانیل هشدار داد که همکاری نظامی 
فیلیپین با ایالات متحده آمریکا در راستای اهداف ژئوپولتیکی 
واشنگتن است. سفارت چین در فیلیپین گفت: این همکاری 
در راستای منافع ژئوپولتیکی ایالات متحده آمریکاست. بنا 
بر گزارش شبکه »راشاتودی«، سفارت چین در »مانیل« 
پایتخت فیلیپین به اظهارات ماه گذشته »فردیناند مارکوس« 
رئیس جمهور فیلیپین اشاره کرد که با دسترسی ارتش 
آمریکا به ۴ پایگاه نظامی دیگر در فیلیپین موافقت کرده بود. 
گزارش ها حاکی از آن است که آمریکا در حال حاضر به ۵ 
پایگاه نظامی در فیلیپین دسترسی دارد و تعداد این پایگاه ها 
به زودی به ۹ خواهد رسید. آمریکا قصد دارد نیروهای نظامی 
خود را در جزیره لوزون و شمالغرب آن که مشرف به تایوان و 
دریای جنوبی چین هستند، مستقر کند. براساس این گزارش، 
پکن هشدار داده است که ایالات متحده آمریکا در صدد است 
که فیلیپین را علیه چین و به سمت »نزاع ژئوپلیتیکی« 
بکشاند. از طرف دیگر، سفارت چین در هشدارداد که فیلیپین 
باید از انحراف به »مسیر شیطانی و کشاندن گرگ ها به 
خانه« خودداری کند. به رغم سفر ماه ژانویه مارکوس به پکن، 
روابط دو کشور فیلیپین و چین در خصوص اختلافات ارضی 
در دریای چین جنوبی پرتنش شده است. سفارت چین 
تأکید کرده است: »»ایالات متحده برای حفظ هژمونی خود، 
همکاری نظامی خود با فیلیپین را افزایش داده و پایگاه ها و 
استقرار نظامی خود را در این کشور به دلیل منافع شخصی 

ژئوپلیتیکی و ذهنیت جنگ سرد افزایش داده است«.

اردوغان:
 برنامه مخالفان

جاه طلبی سیاسی است
 هم زمان با آغاز رسمی روند انتخابات ریاست جمهوری 
و پارلمانی ترکیه، رئیس جمهور ترکیه می گوید: ائتلاف 
مخالفان او هیچ برنامه خاصی جز »جاه طلبی سیاسی، 
تقسیم جایگاه ها و غارت کشور« ندارند. به گزارش مهر به 
نقل از حُریت، با آغاز رسمی روند انتخابات ریاست جمهوری 
و پارلمانی ۲۰۲۳ ترکیه، رجب طیب اردوغان، رئیس جمهور 
ترکیه و نامزد اصلی جریان حاکم، به شدت به انتقاد از 
جریان های مخالف و رقیب اصلی انتخاباتی اش پرداخت. 
وی بیان داشت: ما سخت تر کار خواهیم کرد و بیشتر تلاش 
می کنیم تا فاجعه زمین لرزه را به فرصتی برای خدمت بیشتر 
به مردم و تبیین دستاوردهای خود تبدیل کنیم. اردوغان 
همچنین افزود: برنامه )ائتلاف( مخالفان چیست؟ جاه طلبی 
سیاسی تنها برنامه شان است؛ تقسیم پسُت ها و جایگاه ها، 
برنامه برای غارت کشور، برهم زدن وحدت و همبستگی ملی 
ما. به گفته اردوغان »ائتلاف مخالفان، تلاشی برای برگشت 
ترکیه قدیم است؛ زمانی که هزینه های سنگین بر کشور و 
مردم تحمیل می شد.« انتخابات هم زمان ریاست جمهوری 
و پارلمانی ترکیه روز ۱۴ مه ۲۰۲۳ )۲۴ اردیبهشت ۱۴۰۲( 

برگزار خواهد شد. 

 دبیر شورای امنیت ملی روسیه:

   تحقیقات نورد استریم با حضور مسکو باید انجام شود
کوتــــاه

 نیکولای پاتروشف، دبیر شورای امنیت 
ملی روسیه تاکید کرد: تحقیقات مربوط 
به خطوط لوله گازی نورداستریم باید با 
مشارکت مسکو صورت گیرد. به گزارش 
مهر به نقل از تاس، دبیر شورای امنیت 
ملی روسیه بر ضرورت تحقیقات در جهت 
شفاف سازی ابعاد انفجارهای خطوط لوله 
گازی نورداستریم تاکید کرد. »نیکولای 
پاتروشف« دبیر شورای امنیت روسیه 
اعلام کرد که مسکو بر انجام یک تحقیق 
بین المللی عینی با مشارکت روسیه در 
ارتباط با خرابکاری مربوط به خطوط لوله 
گاری نورداستریم اصرار دارد. »پاتروشف« 
تاکید کرد که نمی توان به هر اتهامی که 
نتایج تحقیقات بی طرفانه آن را تائید 
نمی کند، اعتماد کرد. پاتروشف ادامه 
داد: مسکو بر تحقیقات عینی با مشارکت 
روسیه و دیگر کشورهای دخیل اصرار 
دارد. بدون چنین تحقیقاتی روایت های 
ذهنی یکطرفه از این موضوع، نمی تواند 

توضیحی در خصوص حمله تروریستی 
نورداستریم ارائه کند. این مقام ارشد 
امنیتی روسیه یادآور شد که دولت روسیه 

هنوز به طور قطع نمی داند که چه کسی 
پشت حملات تروریستی در خطوط لوله 
گاز نورداستریم بوده است و این کشور 

مشارکتی در تحقیقات این اقدام تروریستی 
بی سابقه نداشته است. پاتروشف تاکید 
کرد که ارائه روایت های غیرمستند در 
خصوص انفجارهای نورد استریم تنها به 
پیچیده تر شدن شرایط منجر می شود. 
در سپتامبر ۲۰۲۲، انفجارهای زیرآب 
در ۳ رشته از ۴ رشته خطوط لوله زیر آبی 
نورداستریم ۱ و ۲ که برای انتقال سالانه 
۱۱۰ میلیارد متر مکعب گاز روسیه به 
اروپا ساخته شده بودند، رخ داد. آلمان، 
دانمارک و سوئد تحقیقات جداگانه ای 
را در مورد این حادثه آغاز کردند. در ۸ 
فوریه، سیمور هرش، روزنامه نگار تحقیقی 
آمریکایی و برنده جایزه پولیتزر گزارشی 
منتشر کرد و خبر داد که غواصان نیروی 
دریایی ایالات متحده مواد منفجره را برای 
از بین بردن خطوط لوله نورداستریم در 
جریان تمرین های ناتو در تابستان ۲۰۲۲ 
کار گذاشته بودند. طبق گفته نروژ ۳ ماه 

بعد این بمب ها فعال شدند.

 بررسی آخرین وضعیت »قره باغ«
تماس پاشینیان با پوتین

 نخست وزیر ارمنستان و رئیس جمهور روسیه در تماس 
تلفنی در زمینه آخرین وضعیت قره باغ و جاده مهم »لاچین« 
گفت وگو کردند. دفتر نخست وزیری ارمنستان گزارش داد که 
»نیکول پاشینیان« با »ولادیمیر پوتین« تماس تلفنی داشت. 
به گزارش خبرگزاری »آرمن پرس« در این تماس تلفنی بحران 
انسانی در قره باغ کوهستانی ناشی از محاصره غیرقانونی مسیر 
مهم »لاچین« توسط  نیروهای جمهوری آذربایجان مورد 
بحث قرار گرفت. در این گفت وگوی تلفنی پاشینیان حمله 
جمهوری آذربایجان در روزهای اخیر در قره باغ کوهستانی 
و پیامدهای آن مورد بحث و بررسی قرار گرفت و نخست وزیر 
ارمنستان بر واکنش هدفمند روسیه در زمینه غلبه بر بحران 
در قره باغ تاکید کرد. در تماس پاشینیان با پوتین در مورد روند 
عادی سازی روابط ارمنستان و جمهوری آذربایجان رایزنی 
شد.  در همین رابطه وزارت دفاع جمهوری آذربایجان  اعلام 
کرده که ایجاد گذرگاه و نقطه کنترل مرزی در انتهای جاده 
لاچین ضروری است. ارمنستان و جمهوری آذربایجان با وجود 
آتش بس، کماکان درگیری دارند و در حدود سه ماه گذشته، 
معترضان جمهوری آذربایجانی با در دست داشتن پلاکاردها 
و پرچم ها، کریدور لاچین را مسدود کرده اند. آنها  دسترسی 
به قره باغ کوهستانی را مسدود و غذا، دارو و تدارکات را برای 

۱۲۰۰۰۰ ساکن ارمنستانی آن قطع کرده اند.

 شلیک موشک زیردریایی 
توسط کره شمالی

 ارتش کره شمالی اعلام کرد که دو فروند موشک کروز 
راهبردی را از یک زیردریایی به صورت آزمایشی شلیک 
کرده است. رسانه های شرق آسیا بامداد دوشنبه از شلیک 
آزمایشی یک پرتابه توسط ارتش کره شمالی خبر دادند. ستاد 
مشترک نیروهای مسلح کره جنوبی در بیانیه ای اعلام کرد که 
نظامیان پیونگ یانگ یک فروند موشک را از یک زیردریایی 
شلیک کرده اند. به نوشته خبرگزاری »یونهاپ«، در این بیانیه 
همچنین آمده است: »ارتش کره جنوبی ضمن تقویت نظارت 
و هوشیاری خود، با همکاری نزدیک با ایالات متحده، حالت 
آماده باش کامل خود را حفظ می کند.« دقایقی بعد ارتش 
کره شمالی گفت: دو فروند موشک کروز راهبردی را از یک 
زیردریایی به صورت آزمایشی شلیک کرده است. این شلیک 
موشکی در حالی انجام شده که کره جنوبی و آمریکا از بامداد 
دوشنبه رزمایش نظامی مشترک بزرگی را با هدف مقابله با 
پیشرفت های هسته ای و موشکی کره شمالی آغاز می کنند. 
کمیسیون نظامی مرکزی حزب حاکم کره شمالی هم با حضور 
رهبر این کشور تصمیم گرفت تا تدابیر »مهم و کاربردی« 
برای استفاده تهاجمی از بازدارندگی جنگی را اتخاذ کند. 
پیش از این نیز با افزایش تنش ها در شبه جزیره کره و نزدیک 
شدن به موعد برگزاری رزمایش بزرگ کره جنوبی و آمریکا، 
سران سئول و پیونگ یانگ درباره هرگونه اقدام تحریک آمیز 

به یکدیگر هشدار داده بودند.

   امیرحسین حریری؛ مدیر مرکز 
تئاتر مولوی اعلام کرد: فعالیت این 
مجموعه تئاتری در سال جدید، 
بعد از تعطیلات نوروز ۱۴۰۲ آغاز 
می شود. امیرحسین حریری گفت: 
مرکز تئاترمولوی در حال حاضر 
میزبان اجرای نمایش »یک ساعت 
دیگر در سن پیر« به کارگردانی 
شاهرخ دریانورد در سالن کوچک 
است که تا ۲۵ اسفند روی صحنه 
است. مدیر مرکز تئاتر مولوی گفت: 
چهل ویکمین  برگزاری  از  قبل 
و  تئاترفجر  بین المللی  جشنواره 
میزبانی مرکز تئاترمولوی از آثار 
این جشنواره، بهینه سازی بعضی از 
خطوط نوری و رنگ سالن انجام شد.

 اجراهای تئاتر مولوی 
بعد از تعطیلات 

   در آخرین جمعه سال ۱۴۰۱، 
پلتفرم فیلم نت اکران آنلاین خود را با 
فیلم »بانک زده ها« راه اندازی می کند. 
به  »بانک زده ها«  سینمایی  فیلم 
کارگردانی جواد اردکانی و علی بکائیان 
از جمعه ۲۶ اسفندماه در این پلتفرم 
اکران آنلاین می شود و در گام های 
بعد، دیگر فیلم های روز سینمای ایران 
»بانک زده ها«  در  عرضه می شود. 
بازیگرانی چون: نسرین مقانلو، قاسم 
زارع، میرطاهر مظلومی، زنده یاد علی 

انصاریان و... نقش آفرینی کرده اند.

 علی رمضانی: 
کتاب سوژه آثار سینمایی شود

 مدیرعامل خانه کتاب و ادبیات ایران در آیین امضای 
تفاهم نامه بین خانه کتاب و ادبیات ایران و انجمن سینمای 
جوانان ایران گفت: حوزه کتاب و صنعت نشر می تواند مضمون 
و موضوع جذابی برای تولید آثار سینمایی باشد. آیین امضای 
تفاهم نامه همکاری بین خانه کتاب و ادبیات ایران و انجمن 
سینمای جوانان ایران به منظور همکاری و مشارکت در 
برگزاری رویدادهای مشترک در حوزه کتاب و سینما و 
نیز حمایت از آثار تولید شده در این دو حوزه با حضور علی 
رمضانی، مدیرعامل خانه کتاب و ادبیات ایران و مهدی 
آذرپندار؛ مدیرعامل انجمن سینمای جوانان ایران برگزار 
شد. در این آیین علی رمضانی بیان کرد: اگر بناست کتاب در 
کشور رونق پیدا کند و از وضعیت فعلی )که قابل افتخار نیز 
است( ارتقاء پیدا کند، تلاش رسانه های تصویری برای توجه به 
کتاب در فیلم ها و روایت های سینمایی می تواند کمک کننده 
باشد. خانه کتاب و ادبیات ایران در سی ونهمین دوره جشنواره 
بین المللی فیلم کوتاه تهران مشارکت داشت و به بهترین فیلم 
کوتاه منتخب هیات داوران در حوزه اقتباس جایزه اهدا کرد و 
از این طریق نقطه آغاز همفکری و همکاری در این حوزه بنا شد. 
انجمن سینمای جوانان ایران با ایجاد فضاهای آموزشی، برای 
سینماگران جوان، سیر پیشرفت در کشور را فراهم و فرصت 
مناسبی برای سرمایه گذاری در حوزه کتاب و سینما ایجاد 
کرده است و از این مسیر می تواند دغدغه های ما را پوشش دهد. 
رمضانی با اشاره به ارتباط مستقیم کتاب با سینما اظهارکرد: به 
این ارتباط کمتر توجه شده است. بهترین آثار سینمایی کوتاه و 
بلند از ادبیات جهان اقتباس شده است. بنابراین برای شناخت 
آثار جدید و به تصویرکشیدن آنها به کارهای جدید و بیشتری 
احتیاج داریم؛ آثار مکتوبی که در داخل کشور تولید می شوند 
باید به فضای فکری و عملیاتی سینماگران راه پیدا کنند. حوزه 
کتاب و صنعت نشر می تواند موضوع و مضمون آثار سینمایی 
باشد؛ بزرگترین صنعت فرهنگی کشور، زندگی و فعالیت فعالان 
این حوزه از نویسنده، ناشر، کتابفروش، کتابدار، مروج کتاب، 
ویراستار، چاپ چی، صحاف، طراح جلد، صفحه آرا، گرافیست 
و... می تواند دست مایه آثار سینمایی قرار بگیرد. علی رمضانی 
در پایان گفت: این تفاهم نامه در روزهای پایانی سال ۱۴۰۱ 
امضا می شود تا وجوه مختلف آن از ابتدای سال جدید آغاز و در 
نمایشگاه بین المللی کتاب تهران عملیاتی شود. امیدوارم این 
تفاهم نامه زمینه ریل گذاری در حوزه کتاب و سینما را تقویت 
کند. در ادامه، مهدی آذرپندار اظهارکرد: ما در انجمن سینمای 
جوانان ایران فکر می کنیم که اگر قرار باشد صرفا تکنیک 
آموزش دهیم کار بزرگی نکرده ایم هر چند بخشی از وظایف 
ما آموزش تکنیک است اما باید برای آموزش های پشتیبان نیز 
برنامه ریزی داشته باشیم. چرا که اگر از پایه چیزی را آموزش 
دهیم تاثیر آن عمیق تر خواهد بود. در انجمن سینمای جوانان 
ایران نیز اگر پیوندی بین حوزه ادبیات و سینما برقرار شود با 

این آموزش ها پیوند عمیق تر خواهد بود.

 در پی تعطیل شدن دومین بانک آمریکا در عرض دو 
روز، رئیس جمهور سابق این کشور جانشین خود را به خاطر 
مشکلات اقتصادی ایالات متحده مقصر شناخت و رکود 
بزرگ جدید را پیش بینی کرد. به گزارش فارس، دونالد 
ترامپ، رئیس جمهور سابق آمریکا جو بایدن جانشین خود 
را به خاطر مشکلات اقتصادی ایالات متحده مقصر شناخت و 
رکود بزرگ جدید را پیش بینی کرد. به گزارش خبرگزاری 
تاس، او دوشنبه )۱۳ مارس( در شبکه اجتماعی Truth خود 
نوشت: با اتفاقی که برای اقتصاد ما در حال رخ دادن است 
و پیشنهاداتی که درباره بزرگترین و احمقانه ترین افزایش 

مالیات در تاریخ ایالات متحده داده می شود، جو بایدن 
مانند هربرت هوور )رئیس جمهور آمریکا بین سال های 
۱۹۲۹-۱۹۳۳( در عصر مدرن شناخته خواهد شد. وی 
افزود: ما رکود بزرگ، بسیار بزرگتر و قدرتمندتر از سال 
۱۹۲۹ خواهیم داشت. به عنوان نشانه، بانک ها شروع به 
سقوط کرده اند. رسانه های آمریکایی از تعطیل شدن دومین 
بانک بزرگ در این کشور تنها دو روز بعد از ورشکستگی بانک 
»سیلیکون وَلی« در کالیفرنیا خبر دادند. به نوشته خبرگزاری 
»رویترز«، ورشکستگی و تعطیلی بانک سیگنچر نیویورک، 
سومین فاجعه بانکی بزرگ در تاریخ آمریکا است. »جو 

بایدن« رئیس جمهور آمریکا بامداد دوشنبه در واکنش به 
ورشکستگی و تعطیلی پی درپی دو بانک بزرگ در این کشور، 
گفت: »مردم و شرکت های آمریکایی باید مطمئن باشند که 
سپرده های آنها زمانی که نیازشان دارند، در دسترس است.« 
بایدن در ادامه وعده داد: »متعهد می شوم که این آشفتگی را 
مورد بازخواست قرار دهم و به تلاش ها برای تقویت مقررات 
و نظارت بر بانک های بزرگ ادامه دهم.« به گزارش سی ان ان، 
ورشکستگی بانک سیلکون ولی، بزگترین ورشکستگی بانکی 
در ایالات متحده از بحران مالی سال ۲۰۰۸ بود. رکود بزرگ، 
بحران اقتصادی جهانی بود که ۲۴ اکتبر ۱۹۲۹ با سقوط بازار 
سهام در ایالات متحده آغاز شد و تا سال ۱۹۳۹ ادامه یافت. 
شهرهای صنعتی بیشترین ضربه را دیدند و ساخت وساز 
تقریبا متوقف شد. قیمت محصولات کشاورزی به شدت 

افزایش یافت و بیکاری گسترده آمریکا را فرا گرفت. 


